
 
 

Skolebestyrelsen 2019/20 

 

Referat SB13 

 

Skolebestyrelsesmøde (13)  

Onsdag d. 6.november 2019 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Veflinge 

 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Cecilie Møller Pedersen 9.b (Formand), Emma Børner Damsgaard Nielsen 8.b (næstformand) 
 
Mødeleder: Mads Kyed 
 

 

Møderække 2019 – 2020: Tirsdag 20.08 – Onsdag 11.09 – Onsdag 06.11 – Tirsdag 03.12 – 2020 – 
Onsdag 08.01 – Tirsdag 04.02 – Torsdag 05.03 – Torsdag 02.04 – Mandag 04.05 – Mandag 08.06 

 

Punkt 95: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: Mødereferat SB 12 
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Punkt 96: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

5.årg – har ønske om flere gynger / at man kigger på vandautomat/mellemtrin – når der nu skal 
renoveres. 

Forslag om affaldsspand ved skoven – skaterrampe stadig et ønske 

Det trådløse net i 9.C udfordrer stadig, også smartboardet / printeren på Biblioteket er ofte ude 
af drift. 

Bordfodboldturnering i Udskolingen arrangeres af piger fra 9.b 

Toilet / reflekskampagne starter snart 

Fælles Elevråd Nordfyn. Cecilie og Emma deltog – workshops med forskellige emner- der blev 
sorteret ned til 4 emner. (Emneuger og de manglende transportmuligheder til 
ungdomsskoletilbud, valgfag etc. blev drøftet) resultater blev sendt videre til kommunalpolitikere. 
Et initiativ der skal pege frem imod etableringen af et ungdomsråd i Nordfyns Kommune.  

Svar fra skoleleder Kim Funk Johannessen: Der vil være muligheder for forbedringer i forbindelse 
med ombygningen af mellemtrinnet.  

Beslutning:  

Bilag: Elevrådsreferat fra sidste møde 

 

Punkt 97: Orientering fra ledelsen                                                                            15 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

Orientering om cykelsti-møde på Havrehedskolen med lodsejere. Det væsentlige på mødet var 
drøftelsen af en nordlig eller sydlig løsning af cykelstien.(en afgørelse træffes d. 13/11-19)  

T3 –spørgeskemaundersøgelse. Der var udfordringer af teknisk karakter i dette års dataindsamling. 
Havrehedskolen fik over 60% forældrebesvarelser – det højeste antal besvarelser på skoler over 
300 elever blandt de 13 kommuner der deltager i Program for Læringsledelse.(Tak for det!) 

Budget 2020 – kort orientering om de budgetbesparelser der rammer Børne og Ungeområdet og 
dermed skolerne.  
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Orientering om ansættelse af Matematiklærer til afd. Veflinge – Sten Jørgensen starter 11/11. 

E-sport Hallen – Vi har fået en henvendelse fra Morud IF – Idrætsforeningen påtænker at oprette E-
sports hold. Der vil blive afholdt et indledende møde, hvor Anders Thingholm og Maria Argiris 
deltager på skolens vegne- her vil samarbejdsmuligheder blive drøftet.  

SB udtaler:  

Vigtigt at klubben gør sig attraktiv til de ældste årgange. Aftenarrangementer prioriteres– måske 
eftermiddagstilbuddet skulle.  

Spændende at Idrætsforeningen henvender sig – klubtilbuddet frister nok ikke nok. Det er ærgerligt 
– hvad mangler der i det eksisterende tilbud. Økonomien sætter også grænser. Vi bør drøfte dette 
på et senere møde. 

Der er også værdier i dette emne. Hvad vil vi have vores børn og unge til at lave? Historikken om 
deltagelse fra foreningens side har altid været der.  

Vi bør invitere Pædagogisk afdelingsleder / SFO-leder Maria Argiris til et SB-møde, hvor emnet 
uddybes nærmere. 

Punktet tages op senere – start 2020 

Beslutning:     

Bilag:  

 

Punkt 98: Status på byggeri                                      15  min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 

Opdatering af proces- og tidsplan 

Beslutning:  

Opgaverne omkring ombygningen kunne rummes indenfor den aftalte sum. Licitationen blev 
dermed afsluttet.  

25. november påbegyndes ombygningen – Der blev orienteret omkring tidsplan. 

Bilag:  
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Punkt 99: Aula                                                   10 min.           

Beslutningstema: Aula 

Indstilling: Aula er netop gået i luften, som erstatning for Intra. 

Sagsfremstilling: Hvorledes er opstarten gået? For personale? For forældre? Drøftelse af de første 
erfaringer. 

Beslutning:  

Havrehedskolen har været klar siden juni  

Elever: Det fungerer fint, virker nemt, systemet er intuitivt og ligner meget den opbygning der 
kendes fra bl.a Facebook (gruppeforståelsen)  kurser til forældre overvejes – Men AULA fungerer 
godt, nye rutiner.  

At markere beskeder som følsomme giver medarbejderne ekstraarbejde- det kræver et 
totaktslogin der tager arbejdstid– bør man tænke over. 

Søndersø har inviteret vores syriske forældre til en AULAinfoaften. 

Bilag: 

 

Punkt 100: Skole-hjemsamarbejde udviklingsgruppe                                   45 min.           

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen opdateres på arbejdet med skole-hjemsamarbejdets udvikling i såvel 
klasser som bestyrelsens udviklingsgruppe.  

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen har modtaget USB med data fra vores møde d. 27. august 2019. 
Er der overordnede tendenser? Der er nu lavet aftaler i alle seks ”pilotklasser” – vi kigger på det 
aftalte og beslutter det fremadrettede arbejde.  

Beslutning: Drøftelse af aftaler og data – hvad går igen på tværs af klasser? Er der mønstre i data? 
Hvordan skal denne viden implementeres i principperne for skole-hjemsamarbejde der revideres 
af skolebestyrelsen i foråret 2020 på baggrund af det omfattende udviklingsarbejde.  

Hvordan går det videre arbejde fremefter? Styregruppen finder på et møde – hovedindsigter, der 
følges op på – på et senere skolebestyrelsesmøde. Pilot-Klasserne arbejder videre med deres 
aftaler og deres erfaringer inddrages. 

SB udtaler: 

‘Hvad er målet?’ Altså har vi et mål med at introducere hele dette nye syn på skole/hjem 
samarbejdet? Målet må være at indsamle data fra pilotklasserne, samle op på de data i 
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bestyrelsen, og arbejde videre med dem, så det også kommer alle andre klasser til gavn, som 
også skal introduceres for materialet på sigt.  

Skolebestyrelsen bør sammenfatte og anbefale hvad et skole-hjemsamarbejde kunne indeholde. 

Vi har et hængeparti ift. kontaktforældregruppen/medarbejdergruppen – hvad gør vi her? 

Principper kan også begrænse ift. ønsker om indhold til skole-hjemsamtaler. Det ideelle skole-
hjemsamarbejde vil være svært at implementere pga. tid, ressourcer etc.  

Vi bør i foråret indhente data for at kvalificere til justeringen af principper for skole-
hjemsamarbejde.  

Hvad er muligt ift. relationen – den tætte kontakt til personalet er ønsket, men udfordret.  

Vi drøftede hvad det er for et materiale vi sender hjem op til skole-hjemsamtalerne.  

Hvad lovede vi kontaktforældrene? At vi ville arbejde med den indsamlede data-mængde – 
måske principper kan justeres efterhånden som data bearbejdes og erkendes. 

Udviklingsgruppen mødes til videre drøftelse. 

Bilag: Aftaler i pdf.  

 

Punkt 101: Møde i Trafiksikkerhedsudvalget                                    10 min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelsen er repræsenteret i Trafiksikkerhedsudvalget 

Indstilling: Orientering om mødet der blev afholdt d. 16/10-2019 under Morud Lokalråd 

Sagsfremstilling: Kort referat fra mødet ved Charlotte Ellemose Sonne 

Beslutning:  

Et udvalg under Morud Lokalråd der arbejder med trafikudfordringer. Et af fokusområderne var 
krydset nede ved hallen. Skolevejen ved Søndersøstien blev ligeledes drøftet. 

Mandag d.18/11 drøftes sammen med Veflinge Lokalråd omkring skolevej. 

Møde med kommunen senere hvor sikker vej bl.a. ved hallen drøftes. 

Bilag:  

 

Punkt 102: Eventuelt                                          5 min.           

Beslutningstema: -  

Indstilling: 
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Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

Punkter næste gang: AULA, Økonomi/Budget 2020, (E-sport/KLUB næste år),  

Mødeleder: Mette Fugl Nicolaisen 

 


